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Provinciale Staten Groningen 
Commissie Bestuur, Financiën & Economie 
Martinikerkhof 12 
9700 AP  GRONINGEN 
 
Onderwerp: Gemeenschappelijke Agenda Groningen(Noord‐Nederland) – Noord‐Duitsland  
 
Geachte leden van de commissie, 
 
Gezien de overlap en opéénvolging van de agendastukken bij de commissie Mobiliteit&Energie en 
deze commissie. Is dit een perfecte gelegenheid om u in totaal 21 minuten uit te leggen van wat 
eraan de hand is en wat werkelijk moet gebeuren. Mijn complimenten voor het stuk dat de heer 
Koole geschreven heeft. Zelf ken ik hem nog via Nordconnect.  
Wat mij bijzonder verheugd is dat de heer Sellering  President van Mecklenburg – Vorpommern  
komend jaar op bezoek komt. Is men nu eindelijk instaat om over de schaduw van Hannover heen te 
springen zonder die veel te veel te verwaarlozen? Wat verder opviel dat Den Haag langzaam 
ontwaakt als het om Berlijn gaat. Aangezien de voormalig gedeputeerden Calon en Bleker veel te 
weinig met Duitsland hebben gedaan om de banden goed te houden. Zitten we nu in de 
herbouwfase van de contacten. Hoop dat u ook het stuk ‘Niedersachsen2020’ gelezen hebt.  
 
Gezien de geografische behandeling vanuit Den Haag; het lijkt er vaak op dat de wereld tussen de 
geografische lijn Lelystad, Zwolle, Bad Bentheim, Osnabrück en Bremen niet bestaat? Zie in deze 
kaders de Structuurvisie Infrastructuur & Milieu. Plus de nodige kamerstukken en onderzoeken over 
spoor‐ en spoorgoederenvervoer!  
 
Velen weten intussen dat de punten C2 en C4 mijn bijzondere aandacht hebben. Ook weer in de 
context Hamburg ‐  Groningen – Randstad – Brussel als HSL. Velen van u weten niet hoe de 
financiering van de spoorwegen in Duitsland in de verdeling is opgebouwd; als volgt: Bund 60%, 
Bundesland 20% en DBNetz AG 20%. Dit in grove percentages. In de praktijk komen schommelingen 
in de verdeling van 5% regelmatig voor. Men laat kansen liggen binnen de subcommissies Noord en 
Zuid van het genoemde Nederlands – Duitse Commissie voor Ruimtelijke Ordening. Willen we echt 
effectief zijn voor het Noorden zullen we ons stevig met de agenda van de commissie Zuid moeten 
gaan bemoeien.  
 
Verder moet ik de commissie een beetje teleurstellen want in het 10 puntenplan van Groningen – 
Oldenburg is er geen fatsoenlijke aandacht voor de spoorlijn? Dit terwijl de steden Groningen en 
Oldenburg een perfecte rol in de flankerende lobby spelen kunnen? Gebrek aan visie of echte 
domheid? In de overeenkomst van 2008 – 2012 is dit niet genoemd? Wordt hij weer vergeten?  
 
Nu daag ik U; als commissie uit om tot een gezamenlijke Ruimtelijke Economische Visie tot 2035 te 
komen met zowel het SNN gebied als de EDR Region. Dan is het van Lemmer tot Oldenburg (Nds) 
geografisch afgedekt, waar het juist ook de goede samenhang aantoont in Brussel. Met het jaar dat 
Groningen de duurzaamste stad wil zijn als richtpunt. Den Haag zal deels via Berlijn in de houdgreep 
genomen moeten worden. Zeker als het om punten gaat als Rijksinvesteringen in de infrastructuur.  
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Op het gebied van punt C2 lijkt het me logisch dat Duitsland druk gaat zetten om Groningen – Bad 
Neuschanz tot het kernnet te laten behoren. Past mooi als wij de doelstellingen van de Nordliche 
Länder willen ondersteunen in een flankerende lobby rond Oldenburg – Leer – Bad Neuschanz. Om 
die weer goed op de agenda van het Bundesverkehrsministerium te krijgen. Dan hebben beide 
spoorlijnen veel betere mogelijkheden om tot een TEN‐T as te groeien. Hier natuurlijk ook niet de 
hogesnelheidslijn vergeten?  De ‘Corridor de la mer du Nord’ zoals mijn relatie Joost van Iersel het 
noemt(European Economic en Social Committee). In deze context hoort ook Lower‐Saxonia en 
Noord‐Nederland.   
 
De contactgroep Duitsland van de 2e Kamer verdwaalt af en toe in Hannover. Maar de oriëntatie ligt 
in 95% van de bezoeken op het Rheinische en het zuidelijke deel van Duitsland en Berlijn. Men kent 
bepaalde problemen alleen van papier? Zoals ons grensoverschrijdend spoorprobleem? Volgens mij 
kan wat aanschouwend onderwijs ook vaker georganiseerd worden?   
 
Als we echt als regio(Groningen) Noord‐Nederland goed om tafel willen met onze oosterburen dan 
moet één ding echt topprioriteit krijgen. Dat is de goede beheersing van de Duitse taal voor iedereen 
die hier aanwezig is. Tevens een voorwaarde voor de sollicitatieprocedure voor aankomend 
Statenleden voor de eerst volgende Statenverkiezingen.  
 
Frau Mansveld Sie sollten sich schämen wegen Ihren Beherschung von die Deutsche Sprache. Ich war 
im Emden dabei wenn Sie über Agrarlogistik redeten. Nach Fünf Sätze sprachen Sie weiter in 
Niederländisch. Weil ein Dolmetscher vom EDR auch zur Stelle war. Ihre Stelle ist sehr wichtig in die 
Zusammenarbeit zwischen Den Norden von Deutschland und Die Niederlände. So habe Ich einen 
Vorschlag für den Weihnachtszeit für Sie. Sie sollen sie verbringen im Kloster vom Vught. Dies wegen 
Ihren Deutsch Kentnisse die sehr Mangelhaft sind.  
 
Natuurlijk hoop ik dat u er wat van opgestoken hebt.  
 
Dank voor uw aandacht.  
 
Frank Menger 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


